
 
J E G Y Z İ K Ö N Y V 

 
Készült: Szentistván nagyközség Képviselı-testületének 2010. november 10. napján 
megtartott nyilvános ülésérıl. 
 
Jelen vannak: Koncz József polgármester, Aranyosi Imre, Kampel Lászlóné, Kiss Lajos és 
Ördög Jakab képviselık. 
Tanácskozási joggal meghívott vendégek: Tóth Imréné dr. jegyzı, Koncz Mártonné aljegyzı, 
Juhászné Sánta Zsuzsanna pénzügyi csoportvezetı, Galambos Lajosné óvodavezetı, Járóka 
Tamás CKÖ elnök, Bay Judit ügyvezetı, valamint Nyeste Józsefné meghívott vendég. 
Dr. Béres Imre Sándor és Dobóné Koncz Judit képviselık érkezése késıbb várható. 
 
 

I. NAPIREND ELİTT 
 
Koncz József polgármester köszönti a megjelenteket és megállapítja, hogy az ülés 
határozatképes. Jegyzıkönyv vezetésével megbízza Koncz Attiláné Tanner Zsuzsanna 
elıadót. Jegyzıkönyv hitelesítésére felkéri Kampel Lászlóné és Kiss Lajos képviselıket.  
Koncz József polgármester az ülés napirendjét szóban ismerteti, melyet a képviselı-testület 
tagjai 5 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül elfogadott. 
 
 

N A P I R E N D 
 
Tárgy:          Elıterjesztı 
1./ Javaslat a Szervezeti és Mőködési Szabályzat módosítására.  Koncz József 
          polgármester 
 
2./ Javaslat a képviselık és bizottsági tagok tiszteletdíjáról szóló  Koncz József 
rendelet felülvizsgálatára.       polgármester 
 
3./ Javaslat a képviselı-testület Pénzügyi-gazdasági bizottság  Koncz József 
tagjainak megválasztására, bizottság tagjainak eskütétele.   polgármester 
 
4./ Javaslat a Pénzügyi-gazdasági bizottság elnökének megválasztására Koncz József 
          polgármester 
 
5./ A Szentistván és Térsége Beruházó és Kommunális Szennyvíz- Koncz József 
üzemeltetı Társulással kapcsolatos aktuális döntések meghozatal.  polgármester 
 
6./  Indítványok, javaslatok 
 
 - A szentistváni 818/2 hrsz-ú ingatlan állami tulajdonból   Koncz József 
 önkormányzati tulajdonba vétele iránti kérelem   polgármester 
 - Magyar Máltai Szeretetszolgálat kérelme    Koncz József 
          polgármester 
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Zárt ülésen: 
- Bursa Hungarica ösztöndíj pályázat elbírálása.    Koncz József 
          polgármester 
 
 

Megérkezett Dr. Béres Imre Sándor képviselı. 
 

II.  NAPIREND TÁRGYALÁSA 
 
1./ Tárgy: Javaslat a Képviselı-testület Szervezeti és Mőködési Szabályzatáról szóló 3/2007. 
(II.26.) önkormányzati rendeletének módosítására. 
Elıterjesztı: Koncz József polgármester 
 

(Az elıterjesztés szövege írásban a jegyzıkönyvhöz csatolva.) 
 
Koncz József polgármester szóbeli kiegészítésében elıadja, hogy jelenleg csak a 
legszükségesebb módosítást kell végrehajtani az SZMSZ-ben. Azt elızı ciklusban két 
bizottság mőködött. A rendelet-tervezetbıl is kiderül, hogy most csak egy bizottság 
létrehozását javasolja a képviselı-testületnek. Ez a kötelezıen elıírt pénzügyi-gazdasági 
bizottság, melynek létszámát 5 fıben javasolja meghatározni. 
 
Mivel kérdés, hozzászólás nem volt, Koncz József polgármester szavazást kezdeményezett. 
 
Ezt követıen a képviselı-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
meghozta soron következı rendeletét: 
 

SZENTISTVÁN NAGYKÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA Képvisel ı-testületének 
12/2010. (XI.11.) önkormányzati rendelete 

 
a Képviselı-testület és szervei Szervezeti és Mőködési Szabályzatáról szóló 

3/2007.(II.26.) önkormányzati rendeletének módosítására. 
 
(A rendelet szövege írásban a jegyzıkönyvhöz csatolva.) 
 
2./ Tárgy:  Javaslat Szentistván Nagyközségi Önkormányzat Képviselı-testületének a helyi 
önkormányzati képviselık, a bizottság elnökének és a bizottsági tagjainak tiszteletdíjáról 
szóló rendelet felülvizsgálatára 
Elıterjesztı: Koncz József polgármester 
 
 (Az elıterjesztés szövege írásban a jegyzıkönyvhöz csatolva.) 

 
Megérkezett Dobóné Koncz Judit alpolgármester asszony, így 7 fıre nıtt az ülésen 
jelenlévı képviselık létszáma. 

 
Koncz József polgármester szóbeli kiegészítésében elmondja, hogy az önkormányzati rendelet 
hatályba lépése óta 33.000,- Ft-ról 38.650,- Fr-ra emelkedett a köztisztviselıi illetményalap, 
ezért kezdeményezi a rendelet felülvizsgálatát. Indítványozza a képviselı-testület tagjait 
megilletı tiszteletdíj mértékét 40.000,- Ft/hó-ra, a bizottság tagjainak tiszteletdíját 9.000,- 
Ft/hó-ra emelni. A bizottság elnökének tiszteltdíját továbbra is 18.000,- Ft/hó összegben 
javasolja megállapítani. 
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Kérdés, hozzászólás nem volt, ezért Koncz József polgármester szavazást kezdeményezett. 
 
Ezt követıen a képviselı-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
meghozta soron következı rendeletét: 
 

SZENTISTVÁN NAGYKÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA Képvisel ı-testületének 
13/2010. (XI.11.) önkormányzati rendelete 

 
a helyi önkormányzati képviselık, a bizottság elnökének- és tagjainak tiszteletdíjáról 

 
(A rendelet szövege írásban a jegyzıkönyvhöz csatolva.) 
 
 
3./ Tárgy:  Javaslat a képviselı-testület Pénzügyi és Gazdasági bizottság tagjainak 
megválasztására, bizottság tagjainak eskütétele. 
Elıterjesztı: Koncz József polgármester 
 
(Az elıterjesztés szövege írásban a jegyzıkönyvhöz csatolva.) 
 
Koncz József polgármester tájékoztatja a jelenlévıket, hogy a javaslatával érintett személyek 
elızetesen hozzájárultak ahhoz, hogy a képviselı-testület nyilvános ülésen döntsön a 
bizottság tagjainak megválasztásáról. Javasolja a bizottság tagjaként Aranyosi Imre, Kampel 
Lászlóné és Ördög Jakab képviselıket, továbbá Járóka Tamás Szentistván, Vörösmarty u. 49. 
szám alatti és Nyeste Józsefné Szentistván, Kossuth u. 28. szám alatti lakosokat nyílt 
szavazással megválasztani. 
 
Módosított indítvány nem érkezett, ezért Koncz József polgármester kezdeményezi a javasolt 
személyekrıl az egyszerre történı szavazást  
 
Ezt követıen a képviselı-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
meghozta soron következı határozatát: 
 
 
Szentistván nagyközségi Önkormányzat Képviselı-testületének 
70/2010. (XI.10.) számú határozata 
 
Tárgy:  A Képviselı-testület Pénzügyi és Gazdasági Bizottság tagjainak megválasztása. 
 
1./ Szentistván Nagyközségi Önkormányzat képviselı-testülete a helyi önkormányzatokról 
szóló 1990. évi LXV. törvény 24. § (1) bekezdésében, valamint a Képviselı-testület és szervei 
Szervezeti és Mőködési Szabályzatáról (továbbiakban: SZMSZ) szóló 3/2007. (II.26.) 
önkormányzati rendelet  41. §-ában foglaltakra tekintettel a Pénzügyi és Gazdasági Bizottság 
tagjainak megválasztja: 
 - Aranyosi Imre képviselıt, 
 - Kampel Lászlóné képviselıt, 
 - Ördög Jakab képviselıt, 
 - Járóka Tamás Szentistván, Vörösmarty u. 49. szám alatti 
 - Nyeste Józsefné Szentistván, Kossuth u. 28. szám alatti lakost. 
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2./ A képviselı-testület felkéri a polgármestert, hogy a határozatról az érintetteket értesítse és 
gondoskodjon a bizottság tagjainak eskütételérıl. 
 
Határidı: azonnal 
Felelıs: polgármester 
 
Koncz József polgármester felkéri eskütételre a bizottság jelenlévı „külsıs” tagjait. 
 
 ( Az esküokmány írásban a jegyzıkönyvhöz csatolva.) 
 
4./ Tárgy: Javaslat a Pénzügyi és Gazdasági Bizottság elnökének megválasztására. 
Elıterjesztı: Koncz József polgármester 
 
(Az elıterjesztés írásban a jegyzıkönyvhöz csatolva) 
 
Koncz József polgármester tájékoztatja a képviselı-testület tagjait, hogy az általa javasolt 
képviselı elızetes megbeszélés során hozzájárult ahhoz, hogy a testület nyilvános ülésen, 
nyílt szavazással döntsön a bizottság elnökének megválasztásáról. A bizottság elnökéül 
Kampel Lászlóné képviselıt javasolja megválasztani. 
 
Mivel más javaslat nem volt, Koncz József polgármester szavazást kezdeményezett. 
 
Ezt követıen a képviselı-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
meghozta soron következı határozatát: 
 
Szentistván Nagyközségi Önkormányzat Képviselı-testületének 
71/2010. (XI.10.) számú határozata 
 
Tárgy:  A képviselı-testület Pénzügyi és Gazdasági Bizottság elnökének megválasztása. 
 
Szentistván nagyközségi Önkormányzat képviselı-testülete a helyi önkormányzatokról szóló 
1990. évi LXV. törvény 24. §, valamint képviselı-testület és szervei Szervezeti és Mőködési 
Szabályzatáról (továbbiakban: SZMSZ) szóló 3/2007. (II.26) önkormányzati rendelet 41. §-
ában foglaltakra tekintettel a Pénzügyi és Gazdasági Bizottság elnökének Kampel Lászlóné 
önkormányzati képviselıt választja meg. 
 
Határidı: azonnal 
Felelıs: polgármester 
 
 
5./ a./ Tárgy:  A Szentistván és Térsége Beruházó és Kommunális Szennyvíz-üzemeltetı 
Társulással kapcsolatos aktuális döntések meghozatala. 
Elıterjesztı: Koncz József polgármester 
 
(Az elıterjesztés szövege írásban a jegyzıkönyvhöz csatolva.) 
 
Koncz József polgármester szóbeli kiegészítésként elmondja, hogy a Társulási megállapodás 
módosításra került 2010. augusztus 1. napjával. Ezt a módosítást a BAZ Megyei 
Közigazgatási Hivatal vezetıje megkifogásolta és elıírásra került néhány dolog. Tájékoztatja 
a jelenlévıket, hogy az érintett települések polgármesterivel már folytatott eszmecserét. 
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Elmondja, hogy a Társulás gesztora továbbra is Szentistván nagyközség Önkormányzata. A 
polgármesterek elızetes hozzájárulásukat adták ahhoz, hogy a Társulás elnöke a gesztor 
önkormányzat mindenkori polgármestere legyen. A Társulási Tanács a következı nap 
folyamán fog ülésezni és valamennyi képviselı-testület megtárgyalja a napokban a 
módosításokat. Elıadja, hogy a Társulási Tanács tagja és elnöke is csak megválasztott 
önkormányzati képviselı lehet, ezért felül kell vizsgálni a korábban delegált személyek 
tagságát. Egyik legfontosabb feladat a Tanács elnökének megválasztása, hiszen Holló József 
elnöki tisztsége megszőnt. İ jelenleg közalkalmazotti jogviszonyban csak telepvezetıi 
feladatot láthat el.  Elmondja, hogy a DVCS Kft. évközben beolvadt a Heves Megyei Vízmő 
Zrt-be. Korábbi idıszakban történtek elıkészületek arra, hogy az önkormányzat átvegye a 
telep üzemeltetését. Emlékezteti a jelenlévıket, hogy a képviselı-testület tagjai részére is ez 
volt az utolsó információ. Meglepıdve vett tudomást arról, hogy 2010. szeptember 30-ával 
aláírásra került a DVCS Kft. jogutódjával a Heves Megyei Vízmő Zrt-vel egy szerzıdés, mely 
szerint 2013-ig az üzemeltetést ık látják el. Az élet majd igazolja, hogy ez jó vagy rossz 
döntés volt. 
 
Kérdések, hozzászólások 
Dr. Béres Imre Sándor képviselı kérdezi, hogy jelenleg hány fı a Társulási Tanács létszáma 
és Holló József vállalja-e az említett feladatot. 
 
Dobóné Koncz Judit képviselı egyetért Holló József személyével. 
 
Kampel Lászlóné képviselı Ördög Jakab képviselıt kérdezi a korábban aláírt szerzıdésrıl, 
mert úgy gondolja, hogy mint volt polgármesternek nagyobb rálátása van ezekre a dolgokra. 
 
Ördög Jakab képviselı  tájékoztatásul elmondja, hogy a korábbi idıszakban történt intézkedés 
arra, hogy az Intézmény mőködtessen tovább. A DVCS 4 dolgozója közül csak ketten 
vállalták a munkát. A munkaügyi központ segítségével megpályáztatásra került a másik 2 
álláshely, de nem volt megfelelı szakmai hátterük a jelentkezıknek. Az akkori Társulási 
Tanács úgy látta, a rendelkezésre álló idı kevés arra, hogy ezek az emberek betanuljanak és 
zökkenımentesen tudjon mőködni tovább a telep. Ekkor még egy hónapig üzemeltetett a 
DVCS Kft, majd beolvadt a Heves Megyei Vízmő Zrt-be és 2013-ig aláírásra került a 
szerzıdés. Az üzemeltetı kérése volt a három éves szerzıdés, mert ennyi idı alatt meg tudja 
tapasztalni, hogy milyen és hogyan mőködik ez a fajta rendszer. Véleménye szerint a három 
év elegendı ahhoz, hogy az üzemeltetési engedélyt a Társulás megkapja és kellı tapasztalatot 
szerezzen a saját mőködtetéséhez. 
 
Koncz József polgármester válaszában elmondja, hogy a Társulási Tanács létszáma jelenleg 8 
fı. Ebbıl 2 fı szentistváni, 4 fı mezıkeresztesi, 1 fı mezınyárádi, 1 fı mezınagymihályi tag. 
Tájékoztatásul elmondja, hogy 2010. szeptember 30. napjával aláírásra került egy szerzıdés a 
DVCS Kft. jogutódjával a Heves Megyei Vízmő Zrt-vel, mely szerint 2013-ig az üzemeltetést 
ellátja. Sok a megoldatlan probléma, két év eltelte után még mindig csak próbaüzem van. 
Három negatív vízminta szükséges a tényleges mőködtetéshez és még mindig csak kettı van 
meg. Megjegyzi, hogy bármilyen probléma adódik, a Társulásé a felelısség, a bírságot is neki 
kell megfizetni. Ezeket a garanciákat is hiányolja az üzemeltetési szerzıdésbıl. A beruházás 
nincs aktiválva és ez egyéb gondokat is felvethet. Pozitívum viszont, hogy az iszaptároló 
építését önerıbıl elkezdte a Társulás Holló József vezetésével. 
 
Ezt követıen a képviselı-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
meghozta soron következı határozatát: 
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Szentistván nagyközségi Önkormányzat Képviselı-testületének 
72/2010. (XI.10) számú határozata 
 
Tárgy: A Szentistván és Térsége Beruházó és Kommunális Szennyvíz-üzemeltetı Társulás 
Társulási megállapodásának módosítása. 

 
Szentistván Nagyközségi Önkormányzat Képviselı-testülete - a Borsod-Abaúj-Zemplén 
Megyei Közigazgatási Hivatal vezetıjének B-TOR/375-2/2010. számú észrevételben 
foglaltakra figyelemmel - az alábbiak szerint módosítja a Szentistván és Térsége Beruházó és 
Kommunális Szennyvíz-üzemeltetı Társulás a 2010. augusztus 1-jétıl hatályos társulási 
megállapodását:: 
 
1.) A megállapodás 9.) e.) pontja helyébe a következı rendelkezés lép:  
 
„e.) A társulás munkaszervezete vezetıjének megválasztása, a munkaszervezet létszámának 
meghatározása.” 
 
2.) A megállapodás a következı új 11.) ponttal egészül ki, a jelenlegi 11-16. pontok 
számozása 12-17. pontokra változik. 
 
„11.) A Társulás munkaszervezete. 
 
a.) A Társulás feladatainak, a Társulási Tanács döntéseinek  elıkészítése, szervezése és 
végrehajtása érdekében önálló munkaszervezetet kell létrehozni. 
 
b.) A Munkaszervezet munkavállalói a közalkalmazottakról szóló 1992. évi XXXIII. törvény 
hatálya alá tartoznak. Az alapvetı munkáltatói jogokat a Társulási Tanács, az egyéb 
munkáltatói jogokat a Társulási Tanács elnöke gyakorolja. 
 
c.) A Társulás költségvetési elıirányzatával történı gazdálkodási, könyvvezetési, 
adatszolgáltatási feladatokat a Székhely önkormányzat Polgármesteri Hivatala látja el, külön 
megállapodásban foglaltak szerint.” 
 
3.) A megállapodás új 12. pontja kiegészül az alábbiakkal: 
 
„- Amennyiben a társuló önkormányzatok a fejlesztési, beruházási célhoz kapcsolódó fizetési 
kötelezettségüknek nem tesznek eleget, a fizetési határidıt követı 15. naptól a Székhely 
önkormányzat beszedési megbízás benyújtására jogosult.  
- Amennyiben a Székhely önkormányzat nem tesz eleget a társulás felé vállalt fizetési 
kötelezettségének, úgy a társulási tanács új székhely önkormányzat kijelölésérıl dönthet, 
amelyet egyúttal felhatalmaz arra, hogy a korábbi székhely önkormányzat ellen a korábbi 
székhely önkormányzat által a pénzforgalmi szolgáltatójának adott felhatalmazás alapján 
beszedési megbízást nyújtson be.  
- Társuló önkormányzatok megállapodnak abban, hogy amennyiben a társulás mőködési 
költségeihez történı hozzájárulás fizetési kötelezettségüknek nem tesznek eleget, úgy a 
Társulási Tanács Elnöke jogosult beszedési megbízás benyújtására, a fizetési határidıt követı 
15. naptól. 
- Társuló önkormányzatok a fentiek teljesíthetısége érdekében jelen megállapodás 
hatálybalépését követı 30 napon belül pénzforgalmi szolgáltatójuknak megadják a 
felhatalmazást.” 
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A Képviselı-testület felhatalmazza a székhely önkormányzat jegyzıjét a Társulási 
megállapodás jelen módosítással történı egységes szerkezetbe foglalására, melyet aláírásra 
küldjön meg a társuló önkormányzatok polgármestereinek. 
 
Határidı: azonnal 
Felelıs: székhely önkormányzat jegyzıje. 
 
b./ Tárgy:  A Szentistván és Térsége Beruházó és Kommunális Szennyvíz-üzemeltetı 
Társulás tagjainak megválasztása 
Elıterjesztı: Koncz József polgármester 
 
(Az elıterjesztés írásban a jegyzıkönyvhöz csatolva.) 
 
Koncz József polgármester már említette, hogy felül kell vizsgálni a Társulási Tanácsban lévı 
személyek tagságát. Elmondja, hogy tag csak települési képviselı illetve polgármester lehet. 
Javaslata Társulási Tanács tagjaként saját maga, mint a gesztor önkormányzat polgármestere 
valamint Aranyosi Imre települési képviselı. 
 
Módosító indítvány nem hangzott el, így Koncz József polgármester nyílt szavazást 
kezdeményezett. 
 
Ezt követıen a képviselı-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
meghozta a következı határozatát: 
 
Szentistván Nagyközségi Önkormányzat Képviselı-testületének 
73/2010. (XI.10.) számú határozata 
 
Tárgy:  A Szentistván és Térsége Beruházó és Kommunális Szennyvíz-üzemeltetı Társulás 
Társulási Tagjainak megválasztása. 
 
Szentistván nagyközség képviselı-testülete a Szentistván és Térsége Beruházó és 
Kommunális Szennyvíz-üzemeltetı Társulás a 2010. augusztus 1-tıl hatályos Társulási 
megállapodása szerint a Társulás Tanácsába 2 fı települési képviselıt választhat, a társulási 
tag önkormányzat képviseletének ellátására. 
 
Szentistván Nagyközségi Önkormányzat Képviselı-testülete 
 

Koncz József polgármestert és 
 

Aranyosi Imre települési képviselıt 
 
2010. november 10. napjától megválasztja a Szentistván és Térsége Beruházó és Kommunális 
Szennyvíz-üzemeltetı Társulás Társulási Tanács tagjának. 
 
Határidı: azonnal 
Felelıs: jegyzı 
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6./  Tárgy: Indítványok, javaslatok 
 

a./  Polgármesteri tájékoztató 
 
Koncz József polgármester szóbeli tájékoztatójában elmondja, hogy az elmúlt egy hónapban 
két ünnepség megszervezésére került sor. Ez az október 23-i ünnepség és az Öregek napja 
volt. Dicséret illeti az iskola diákjait és felkészítı pedagógusait a színvonalas mősorért. Az 
idısek napján pedig a civil szervezetek léptek fel mindenki nagy megelégedésére. Elmondja, 
hogy az iskolában beindult az ún. „iskolatej” akció, ennek keretében a gyerekek heti 3 
alkalommal tejet, 2 alkalommal pedig kakaót kapnak teljesen ingyen, állami forrásból 
finanszírozva. Tájékoztatja a jelenlévıket, hogy november hónaptól több közcélú munkás 
foglalkoztatása kezdıdött meg, hiszen van mit csinálni a településen. Az irányításukban is 
történt bizonyos fokú változás, amely egyenlıre próba jellegő. Az önkormányzat részérıl 
Nagy Sándor, valamint a CKÖ elnöke Járóka Tamás van megbízva a munkások irányításával. 
Mindenki elıtt ismeretes, hogy még a nyár folyamán eltulajdonították az önkormányzat 
főkaszáit. A nyomozást a rendırség megszüntette, ezért a biztosító társaság megfizeti a kár 
nagy részét. Tolmácsolja a Belügyminisztériumból kapott köszöntı levelet, melyben részére 
és a képviselı-testület részére is eredményes munkát kíván a miniszter úr és az 
önkormányzatokért felelıs államtitkár úr.  Ehhez kapcsolódva elmondja, hogy november 18-
án a Belügyminisztérium az újonnan megválasztott polgármesterek részére értekezletet tart, 
melyen részt kíván venni.  
Az év végéhez közeledve lassan kirajzolódik a következı évi költségvetési keret, amely nem 
a legbiztatóbb. Emlékezteti a képviselıket, hogy a társult önkormányzatoknak is áll fenn még 
tartozásuk. Jelen állapot szerint kb. 6 millió forint a kintlevıség. A napokban Tiszabábolna 
jelentıs tételt utalt. Borsodivánka 1,4 millió, Négyes 2,2 millió, Tiszavalk 253.000,- , 
Tiszabábolna 1,2 millió forinttal még adós. A szerzıdés alapján van az önkormányzatnak 
inkasszó joga, mely most elindításra került.  
Tájékoztatja a képviselıket, hogy a napokban beadásra került az ún. 6/3 pályázat, bízva abban 
hogy valamennyi forráshoz jut az önkormányzat.  A jövı évi költségvetéssel kapcsolatban van 
már egyfajta tájékoztató kép. Sajnos kb. 7-8 millió forinttal kevesebb lesz az az összeg, 
melyet a társult önkormányzatok keretében mőködı intézmények után lehet majd igényelni. A 
szeptemberben kezdıdı tanév finanszírozása még nagyon bizonytalan.  
Kéri a képviselıket mondjanak véleményt és foglaljanak állást a következı évi matyó 
lakodalom megrendezésében illetve annak idıpontjában. 
 
Képviselıi hozzászólások, javaslatok 
 
Aranyos Imre képviselı - mint aktív résztvevıje a lakodalomnak -  véleménye szerint nem 
szabad abbahagyni a matyó lakodalmast. Szentistvánnak ez a kultúrája, amit meg kell mutatni 
másnak és át kell adni az unokáknak. Már több alkalommal javasolta a helyszín 
megváltoztatását. Szeretné, ha a falu központjában kialakításra kerülne ún. pajtaszerő 
építmény, ezzel kiküszöbölve a sátorépítéssel járó anyagi költségeket és az idıjárás 
viszontagságait is. Tapasztalata szerint a vendégek nem jönnek be a települést megnézni, csak 
az Ifjúsági Parkban tartózkodnak. 
Jónak látná, ha a régi idısek otthonának udvarán lenne felépítve  fa- vagy vasszerkezetbıl egy 
táncpajta.  
Ezen az ingatlanon megvan az épület is, amelynek konyhája van. Ez megoldást nyújtana a 
konyhai munkálatokhoz. Felajánlja, amennyiben vasszerkezetbıl megépítésre kerülne az 
épület, társadalmi munkában lakatosokat tudna hívni segítségként. Ez a pajta lehetıséget adna 
rossz idıjárás esetén az iskola ünnepségek lebonyolításához is.  
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Dobóné Koncz Judit képviselı egyetért azzal, hogy a népi hagyományokat ápolni kell és a 
jövı nemzedékének is meg kell ismernie a matyó hímzést. Ennek ellenére az a véleménye, 
hogy ha két évenként kerülne megrendezésre, nagyobb sikere lenne. Tíz éven keresztül 
megrendezésre került a lakodalom és információi szerint már a résztvevık és a segítık is 
tehernek érzik. A matyóság megmutatására más formát kellene keresni. Az az álláspontja, 
hogy a következı évben ne kerüljön megrendezésre a lakodalom. 
 
Kampel Lászlóné képviselı elmondja, hogy a szervezık és a szervezés nagyon 
professzionális. A lakosság véleménye viszont megoszlik. Vannak olyanok, akik támogatják, 
de vannak olyanok is akik ellene vannak. Úgy gondolja, hogy ez azért alakult ki, mert nem 
volt kellı tájékoztatás a lakodalommal kapcsolatban. Mint képviselı maga is keveset tudott a 
rendezvényrıl, hiszen csak papír formában, 10 perc alatt zajlott a tájékoztatás. Mivel a 
rendezvény közpénzbıl került finanszírozásra, ezért a lakosság szélesebb körő tájékoztatást 
várt volna. Még nem késı 10 évre visszamenıleg a bevételi és kiadási oldalt kimutatni és azt 
ismertetni a lakossággal is. Elsıdlegesnek tartja a tájékoztatást. Jónak látná közvélemény 
kutatást tartani a településen élı emberek között, majd ennek függvényében meghozni a 
döntést. Nem szabad az emberekre ráerıltetni a segítkezést, csak az menjen aki szívesen 
csinálja. 
 
Aranyosi Imre képviselı emlékezteti a jelenlévıket, hogy négy évvel ezelıtt megkérte a 
Termelıszövetkezet által üzemeltett konyhát, hogy az ételeket készítsék el és akkor nem 
kellett volna társadalmi munkát igényelni a lakosság részérıl. Elmondja, hogy a 
hagyományırzı asszonyok maguk kérték, hogy ne az étterem fızzön, mert ık nagyon 
szívesen csinálják ezt. El kell mondani azt is, hogy bármely más rendezvény, például az 
öregek napja vagy a falukarácsony sokkal nagyobb kiadással jár, mint a matyólakodalom. 
 
Ördög Jakab képviselı az elmúlt évek tapasztalata és a lakosság véleménye alapján is azt 
mondja, hogy nem szabad még abbahagyni ennek a rendezvénynek a megszervezését. 
Erıltetve senkire nem volt, igenis az egyesületben résztvevı asszonyok nagyon szeretnek a 
lakodalomban részt venni. Nem ért egyet a közvélemény kutatással. Az elszámoltatással 
kapcsolatban elmondja, hogy minden évben részletesen tájékoztatva volt a képviselı-testület 
és nem javasolja a lakosság részére történı visszamenıleges elszámoltatást. Nincs joga 
minısíteni ezt a rendezvényt olyan embernek, aki nem vett részt benne. 
 
Kiss Lajos képviselı véleménye is az, hogy még nem jött el az az idı, amikor a testület azt 
kell, hogy mondja, hogy nincs szükség a matyó lakodalomra. Fıleg olyan emberektıl hall 
negatív véleményt, akik tíz év alatt nem igazán vettek részt a rendezvényen. Mint 
intézményvezetı nehéz helyzetben van, próbálja a dolgozókat arra ösztönözni, hogy vegyenek 
részt a munkában, de kényszeríteni senkit sem lehet. A késıbbiek során azt kéri, hogy 
valamilyen formában érezzék az emberek, hogy a köszönet egy kicsit erısebb. Arra gondol, 
hogy a kint segítkezı embereket fogja össze valaki és jobban figyeljen rájuk. Ne fordulhasson 
elı olyan helyzet, hogy egyeseket többször is megkínáljanak, a mások pedig több órai munka 
után sem kapnak egy pohár vizet sem.  
Minden környékbeli településhez kapcsolódik valamilyen neves rendezvény, Szentistván 
településnek ez a legnagyobb rendezvénye.  Azon kellene elgondolkodni, hogy a 
lakodalomhoz milyen módon lehetne kapcsolni más jellegő rendezvényt.  
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Dr. Béres Imre Sándor képviselı úgy látja, hogy más kisebb falvak is Szentistván elıtt járnak 
a hagyományırzésben és a matyólakodalmon kívül egy másik hétvégén falunapot kellene 
szervezni.  
Javaslata gasztronómiai, turisztikai rendezvény, például disznótoros megszervezése. 
Indítványozza, hogy a képviselı-testület tagjai gondolkodjanak ilyen lehetıségeken és a 
legközelebbi ülésen mindenki mondja el ötleteit. A településen is lehetne felvonulást 
rendezni, matyóruhában táncolni a fıutcán a Szent Király Szövetséghez tartozó 
egyesületekkel együtt.  
 
Kampel Lászlóné képviselı szerint szó sincs arról, hogy ne legyen matyó lakodalom és ne 
legyen hagyományırzés. A kivitelezésen kellene változtatni. Ragaszkodik ahhoz, hogy az 
embereket tájékoztatni kell, hiszen a közpénz felhasználásáról minden állampolgárnak joga 
tudni. Nem kell szégyenkezni, de ismertetni kell az emberek elıtt, milyen módon indult 
kezdetben és milyen formában mőködik jelenleg. Sokszor megfordult már a fejében, hogy 
Mezıkövesddel kell a kapcsolatot fölvenni és ún. „matyó napok” létrehozását megoldani. 
Ismét elmondja, hogy dícséret illeti a rendezvény szervezıit, de amit mindig hiányol, hogy 
kulturálatlan a WC. Elmondja, hogy voltak túlkapások a szervezésben és a társadalmi munka 
erıltetésében is. Az, hogy ki mit csinál a szabadidejében, nem szabhatja meg az 
intézményvezetı, de vannak akik szívesen vesznek részt a munkálatokban. 
 
Ördög Jakab képviselı olyan mértékben javasolja a tájékoztatást, amelyben mértékben ebben 
a rendezvényben közpénz van. Úgy gondolja, a tájékoztatás azokra tartozik, akik a belépık 
árát megfizetik és részt vesznek a rendezvényen. Más településeken szinte az egész lakosság 
részt vesz a megvalósításon, melyet kötelességüknek tekintenek, természetesen elsısorban az 
intézmények dolgozói. 
 
Aranyosi Imre képviselı a hagyományokat ırizni és ápolni kell! 
 
Nyeste Józsefné nem képviselı bizottsági tag elmondja, hogy a matyó hagyományokat más 
településen élı vendégeknek kellene bemutatni. Egyetért Dobóné Koncz Judit véleményével, 
mely szerint tíz év után a rendezvény egy kicsit ellaposodott. Gondnak látja, hogy több a 
lebonyolításban résztvevı, mint a vendég. Nem a szentistváni embereknek, hanem másoknak 
kell ezt a rendezvényt szervezni. Nem biztos, hogy minden évben kell lakodalmat rendezni, 
meg lehet a matyó hagyományt és a községet más formában is mutatni.  
 
Válaszadás 
 
Koncz József polgármester örül, hogy mindenki kifejtette ezzel kapcsolatban a véleményét. 
Az elhangzott javaslatok alapján megállapítható, hogy némi finomítással, de szükség van a 
lakodalom megszervezésére. Egyetért Kampel Lászlónéval, hogy még mindig vannak a 
faluban akik azt gondolják, hogy ez a rendezvény milliókba kerül az önkormányzatnak. Azzal 
is egyetért, hogy a megfelelı tájékoztatást kell kapniuk az embereknek, de nem 
visszamenıleg. Tény, hogy más jellegő rendezvény, mint például a falukarácsony sokkal 
nagyobb ráfordítással valósítható meg. Örömhír viszont az, hogy a SZKULTINFÓ által év 
elején benyújtott ún. gasztronómiai pályázat nyert. Aranyosi Imre képviselı javaslatára 
elmondja, hogy megtekintette a régi öregotthon területét és maga is alkalmasnak látja a 
rendezvény megtartására, még pajta megépítése nélkül is. 
Erısíti azt a gondolatot, hogy az a közalkalmazott, aki közpénzbıl él és a szentistváni 
önkormányzatnak a dolgozója, minimum annyi erkölcsi kötelessége legyen, hogy részt 
vegyen a Szentistvánért megszervezett rendezvényen. 
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Több kérdés, hozzászólás nem volt. 
 

Állásfoglalás: a képviselı-testület 5 igen szavazattal, 2 tartózkodás mellett egyetért 
azzal, hogy a matyó lakodalom megrendezésre kerüljön a 2011. évben. 

 
Koncz József polgármester ismerteti, hogy a lakodalom idıpontja 2011. augusztus 13. vagy 
augusztus 20. napja. Errıl és az egyéb részletekrıl a késıbbiek folyamán tárgyalnak. 
 
Koncz József polgármester 10 perc szünetet rendelt el. 
 
Szünet után. 
 
Kampel Lászlóné képviselı sértınek érzi azt a gondolatot, hogy aki közpénzbıl él, erkölcsi 
kötelessége a rendezvényen részt venni. Nem lehet mindenki vállalkozó, valakiknek köz 
alkalmazottaknak is kell lenni és attól, hogy valaki közalkalmazott még nem köz szolga. 
Kikéri az összes közalkalmazott és köztisztviselı nevében, hogy ık nem csinálnak semmit.  
 
Koncz József polgármester elnézést kér, de nem állt szándékában senkit megsérteni, ilyen 
mondatot nem mondott. 
  
Kampel Lászlóné képviselı emlékezteti, hogy az hangzott el, hogy „aki közpénzbıl él”.... 
Senkinek semmi köze ahhoz, hogy a szabadidejét milyen formában és hol tölti. Számon lehet 
kérni, hogy a munkáját hogyan végzi el, de minısíteni nem lehet. Az Alkotmány 2. §-a azt 
mondja, hogy a hatalommal nem lehet visszaélni. Ajánlja minden képviselı figyelmébe. 
 
Dr. Béres Imre Sándor képviselı úgy értelmezte a polgármester úr szavait, hogy a 
példamutatásra, összefogásra hívta fel a figyelmet. 
 
 

b./ Tárgy: Szentistván 818/2 hrsz. alatti állami tulajdonban álló Lıtér elnevezéső 
ingatlan ingyenes önkormányzati tulajdonba adása iránti igény benyújtása. 

 Elıterjesztı: Koncz József polgármester – szóbeli elıterjesztés 
 
Koncz József polgármester szóbeli kiegészítésében elmondja, hogy beadásra került a 
falumegújítási pályázat. A beadást követıen derült ki, hogy a sportpályán lévı öltözı épülete 
a valóságban az állam tulajdonában lévı Lıtér ingatlanra épült. Így a pályázatból ki kellett 
venni az öltözı felújítását és a sportpálya körbekerítését. Ahhoz, hogy ez a késıbbiek során 
megvalósulhasson állami tulajdonból önkormányzati tulajdonba adás szükséges. Ehhez kéri a 
képviselı-testület hozzájárulását. 
 
Kérdés, hozzászólás nem volt. 
 
Ezt követıen a képviselı-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
meghozta soron következı határozatát: 
 
 
Szentistván Nagyközségi Önkormányzat képviselı-testületének 
74/2010. (XI.10.) számú határozata 
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Tárgy:  Szentistván 818/2. hrsz. alatti állami tulajdonban álló Lıtér elnevezéső ingatlan 
ingyenes önkormányzati tulajdonba adása iránti igény benyújtása. 
 

1.) Szentistván Nagyközség képviselı-testülete az állami vagyonról szóló 2007. évi CVI. 
törvény 36. § (2) bekezdés c) pontjában és az állami vagyonnal való gazdálkodás rendjérıl 
szóló 254/2007. (X. 4.) Korm. rendelet 50-51. §-ában foglaltaknak tekintettel  a Magyar 
Állam tulajdonában álló szentistváni 818/2 hrsz. alatti mővelési ág alól kivett Lıtér 
elnevezéső ingatlan ingyenes önkormányzati tulajdonba adása iránti igényt terjeszt elı 
a Magyar Nemzeti Vagyonkezelı Zrt. (Budapest, 1133 Pozsonyi út 56. sz.) területi 
szervéhez. 
 
2.) A kérelem elıterjesztését az indokolja, hogy a fenti ingatlan lıtér célra történı 
használata több tíz évvel ezelıtt megszőnt, a terület természetben beékelıdik a 
Szentistván Nagyközség Önkormányzat tulajdonában álló 818/1 hrsz. alatti Sportpálya 
elnevezéső ingatlanba, a valóságban a sportpályával közös funkciójú területként. A 
sportpálya használatához szükséges – több, mint 10 éve létesített – öltözı épület egy része 
a valóságban a Magyar Állam tulajdonában Lıtér ingatlanra épült, túlépítés 
következtében. Szentistván Nagyközség Önkormányzata – pályázati forrás igénybe 
vételével – fel kívánja újítani a sportöltözıt, illetve a sportpályát körbe kívánja keríteni, 
annak érdekében, hogy az önkormányzat a jövıre nézve korszerőbb, megfelelıbb 
körülményt és támogatást biztosítson a helyi önkormányzatokról szóló 1990. évi LXV. 
törvény. 8. §. (1) bekezdésében felsorolt feladatai közül a sporttal, és az egészséges 
életmód közösségi feltételeinek elısegítésével kapcsolatos kötelezı önkormányzati 
feladatok ellátásához. 
 
3.)Az 1.) pontban írt állami ingatlan önkormányzati tulajdonba adása esetén Szentistván 
Nagyközség Önkormányzat Képviselı-testülete vállalja, hogy az önkormányzat azt a 
továbbiakban is kizárólag sport és egészséges életmód közösségi feltételeinek megfelelı 
célra hasznosítja. 
 
4.)A képviselı-testület kijelenti, hogy vállalja az önkormányzati tulajdonba adással 
kapcsolatos költségek, - ideértve a mővelési ág esetleg szükségessé váló 
megváltoztatásának költségét, megtérítését is. 
 
5.)A képviselı-testület felkéri a polgármestert, a határozat végrehajtása iránti kérelem 
elıterjesztésére, egyéb szükséges intézkedés megtételére és felhatalmazza a tulajdonjog 
változással összefüggı szerzıdés aláírására. 
 
Határidı: azonnal, illetve folyamatos 
Felelıs: polgármester 
 
 

c./ Tárgy: A Magyar Máltai Szeretetszolgálat iszapkárosultak támogatása iránti 
kérelme. 
Elıterjesztı: Koncz József polgármester – szóbeli elıterjesztés 

 
Koncz József polgármester szóbeli kiegészítésében elıadja, hogy a Magyar Máltai 
Szeretetszolgálat kérelemmel fordult az önkormányzat felé, melyben leírják, hogy az 
iszapkatasztrófa súlytotta területen nem tudják mindenkinek a lakhatást biztosítani.  
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Ezért kérik, hogy a rászolruló családoknak féléves albérleti díját vállalja át az 
önkormányzat. Az a véleménye, hogy kb. 300-500 ezer forint összegő támogatást az 
önkormányzat jelen anyagi helyzetben nem tud átvállalni.  
Amennyiben a képviselı-testület mégis szándékozik pénzt felajánlani, javaslata az, hogy 
100.000,- Ft összegnél ne legyen több. Elmondja, hogy a helyi általános iskolában már 
történt kezdeményezés mind a gyerekek, mind az iskola dolgozói részérıl és egyéni 
kezdeményezésekrıl is van folyamatosan információja. Határozati javaslatként „A” és 
„B” variáció került kidolgozásra, errıl kéri a képviselık véleményét. 
 
Képviselıi hozzászólások, javaslatok 
 
Kampel Lászlóné képviselı elmondja, hogy a lakosság részérıl több jelzés is érkezett felé. 
Érdeklıdtek, hogy az önkormányzat bekapcsolódik-e az adományok összegyőjtésébe. Sok 
lakos jobban bízna abban a lehetıségben, ha a helyi önkormányzat összegyőjtené és 
eljuttatná a cél önkormányzathoz az adományokat. 
 
Dobóné Koncz Judit képviselı, - mint a Magyar Máltai Szeretetszolgálat önkéntes 
segítıje – az önkormányzat nehéz anyagi helyzete ellenére is indítványozza, hogy  
Szentistván Nagyközség Önkormányzatától történjen pénzadomány átutalása. 
Amennyiben a testület nem ért egyet az adományozással és nem fogadja el a határozati 
javaslat „A” variációját kéri, hogy a helyi kábel tv. útján a lakosság körében feltétlenül 
szorgalmazzák az adománygyőjtéshez való csatlakozást. 
 
Ördög Jakab képviselı egyetért azzal a felvetéssel, hogy 100.000,- Ft-os mértékben 
történjen az önkormányzat részérıl adományozás, de nem javasolja, hogy az 
önkormányzat ezzel kapcsolatban győjtımunkát szervezzen. 
 
Dr. Béres Imre Sándor képviselı is javasolja az ”A” variáció elfogadását 100.000,- Ft 
összegő adomány átutalásával. 
 
Mivel több hozzászólás nem érkezett, Koncz József polgármester szavazást 
kezdeményezett. 
 
Ezt követıen a képviselı-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
meghozta soron következı határozatát: 
 
Szentistván Nagyközségi Önkormányzat Képviselı-testületének 
75/2010. (XI.10.) számú határozatára 
 
Tárgy:  A Magyar Máltai Szeretetszolgálat iszapkárosultak támogatása iránti kérelme. 
 
Szentistván Nagyközség Önkormányzat Képviselı-testülete a kérelmet teljesíti és az 
önkormányzat 2010. évi költségvetésében 100.000,- Ft összeggel megemeli az átadott 
pénzeszköz elıirányzatot az általános tartalék terhére, melybıl 100.000,- Ft támogatást 
biztosít a Magyar Máltai Szeretetszolgálat részére, az általa kiválasztott kolontári, vagy 
devecseri család albérleti költségeihez való hozzájárulás céljára. 
 
A testület felhatalmazza a polgármestert, hogy a határozatról értesítse a Máltai 
Szeretetszolgálat elnökét és intézkedjen a támogatása átutalása iránt. 
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Határidı: azonnal 
Felelıs: Koncz József polgármester 
 
Koncz József polgármester javasolja, hogy a lakosság körében a helyi kábel televízión 
keresztül is történjen figyelemfelhívás az adománygyőjtéshez való csatlakozásra. 
 
 d./ Tárgy: Átmeneti segély 
 Elıterjesztı: Koncz József polgármester – szóbeli elıterjesztés 
 
Koncz József polgármester szóbeli kiegészítésében elmondja, hogy az ez évre tervezett 
átmeneti segélyre adható összeg elfogyott. Emlékezteti a jelenlévıket, hogy a 
költségvetésben erre a célra 990.000,- Ft összeg volt elıirányozva. El kell mondani, hogy 
kérelmek folyamatosan érkeznek az önkormányzathoz és még van hátra az évbıl másfél 
hónap.  Megjegyzi, hogy az idén több nagyobb összegő átmeneti segély is kifizetésre 
került, melyhez a képviselı-testület a hozzájárulását adta. Ilyenek voltak a 
lakásfelújításokra, építıanyagokra adott átmeneti segélyek. Indítványozza 200.000,- Ft 
összeget átcsoportosítani az általános tartalék terhére.  
 
Kérdés, hozzászólás nem érkezett. Koncz József polgármester szavazást kezdeményezett. 
 
Ezt követıen a képviselı-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
meghozta soron következı határozatát: 
 
Szentistván Nagyközségi Önkormányzat Képviselı-testületének 
76/2010. (XI.10) számú határozata 
 
Tárgy: Átmeneti segély elıirányzat növelése 
 
Szentistván nagyközség önkormányzatának Képviselı-testülete a költségvetési 
rendeletében jelölt 990.000,- Ft átmeneti segély elıirányzatot 200.000,- Ft-tal megemeli 
az általános tartalék terhére. 
 
Kéri a Polgármestert, hogy a költségvetési rendelet módosításánál vegye figyelembe. 
 
Határidı: értelemszerően 
Felelıs: Koncz József polgármester 
 
 
 e./  Tárgy:  Magyar Ökumenikus Segélyszervezettel kötendı megállapodás 
 Elıterjesztı: Koncz József polgármester- szóbeli elıterjesztés 
 
Koncz József polgármester tájékoztatja a jelenlévıket, hogy a kisebbségi önkormányzat 
javaslatára és egyéb információk útján az önkormányzat tudomásra jutott, hogy ez a 
szervezet akció keretében ingyenes élelmiszercsomag osztását végzi az arra rászoruló 
családoknak. Az önkormányzatnak kell felvállalnia azt, hogy megkeresi az érintett 
családokat és a kiosztásról is gondoskodik. Úgy indulhat az akció, amennyiben az 
önkormányzat együttmőködési megállapodást köt a segélyszervezettel.  
Az elızetes felmérések alapján kb. 200 családot érintene a településen, akik 15 kg-os 
élelmiszercsomagot kapnának, ebben liszt, tészta és konzerv kukorica van.  
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Az önkormányzat egyedüli költsége a csomagok Szentistvánra szállítása, de ennek 
ingyenes megoldására a megvalósulás esetében van javaslata. Kéri a testület 
felhatalmazását a megállapodás aláírása érdekében. 
 
Dobóné Koncz Judit képviselı egyetért a Segélyszervezethez való csatlakozással és a 
csomagok elkészítéséhez felajánlja önkéntesek segítségét. 
 
Mivel több kérdés, észrevétel nem volt, Koncz József polgármester szavazást 
kezdeményezett. 
 
Ezt követıen a képviselı-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
meghozta soron következı határozatát: 
 
Szentistván Nagyközség Önkormányzata Képviselı-testületének 
77/2010. (XI.10.) számú határozata 
 
Tárgy:  A Magyar Ökumenikus Segélyszolgálathoz való csatlakozás 
 
Szentistván Nagyközség Önkormányzat képviselı-testülete megtárgyalta az 
együttmőködési szerzıdés aláírásával és az élelmiszer segély csomag kiosztására 
vonatkozó javaslatot.  A képviselı-testület úgy határozott, hogy együttmőködési 
szerzıdést kíván kötni a Segélyszolgálattal az élelmiszercsomag arra rászoruló családok 
igénybevétele céljából és vállalja az együttmőködési megállapodással járó feladatokat.  
Felhatalmazza polgármesterét a megállapodás megkötésére és a további szükséges 
intézkedések megtételére. 
 
Határidı: azonnal 
Felelıs: Koncz József polgármester 
 
 f./ Képviselıi hozzászólások, javaslatok 
 

Kampel Lászlóné képviselı köszönetét fejezi ki az október 23-i és az idısek napján megtartott 
nagyon megható és színvonalas ünnepségért. Felhívja a figyelmet, hogy a fı 
útkeresztezıdésben van egy szellıztetı, amelyben ha megáll az esıvíz nem lehet észrevenni 
és nagyon balesetveszélyes. Elmondja, hogy az iskola mögötti Rózsa Ferenc utcában a 
karbantartáskor feljebb került az út szintje, mint a járda. Emlékezteti a képviselıket, hogy a 
Rózsa Ferenc utca 1. szám alatti lakos az elızı ciklusban ígéretet kapott arra, hogy a járda és 
az utca egy szintbe kerül, amely még nem történt meg. Elıadja, hogy a Felszabadulás utca 
egy részén nagyon megsüllyedt az út. Több lakó jelezte felé, hogy azon a részen ki kell menni 
az utca közepéig, kikerülve a megsüllyedt utcarészt. Szeretné tudni, hogy lehet-e ezt 
orvosolni, vagy kinek kell ez ügyben jelezni. 

 
Aranyosi Imre képviselı jelzi, hogy Szentistván nagyközség honlapja igen „megfakult”. 
Véleménye az, hogy több információt lehetne ismertetni a lakossággal, hiszen a településen 
mindig történik valami. Úgy érzi, mintha eseménytelenül zajlanának a hetek-hónapok a 
községben. Javaslata, hogy valakit meg kellene bízni a honlap folyamatos frissítésével, mert 
volna mit megmutatni. 

 
Dobóné Koncz Judit képviselı elmondja, hogy több idıs lakos megkereste a szemétszállítási 
díj problémájával.  
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Az a kérésük, hogy kevesebb összeget szabjanak ki rájuk, hiszen ık egyedül, esetleg ketten 
élnek, nem úgy mint nagyobb, 4-5 fıs családok. Ahhoz az információhoz jutott, hogy 
november hónapban nem kapnak a lakosok vízdíjat. Hogyan befolyásolja ez a következı 
hónap díját.  
 
 
 
Kéri, hogy ismét vegye fel a képviselı-testület a kapcsolatot a Volán vezetésével, hiszen több 
éve húzódó ügy, hogy Szentistvánt is érintse a Miskolc felé közlekedı buszjárat. Javasolja, 
hogy a Patika mellett megmaradt mart-aszfalt felhasználásra kerüljön. Többször felvetıdött a 
járdák javításának témája is. Ismeretes, hogy már nagyon rossz állapotban van a 
Felszabadulás út egy részén a járda. Amennyiben a lakosság részérıl nincs hajlandóság, kéri, 
hogy közcélú munkások bevonásával kerüljön kijavításra. Tájékoztatja a képviselı-testület 
tagjait, hogy az iskola jótékonysági estet szervez. Kéri a képviselı társait, hogy aki megteheti 
a rendezvényt anyagilag támogassa. Tolmácsolja gyógyszerész úr meghívását, mely szerint a 
testület minden tagját szeretettel meghívja a Tibolddarócon található pincéjébe, ünnepélyes 
keretek között megtartandó testületi ülésre. Érdeklıdik, hogy az önkormányzatnál van-e 
hivatalosan pályázatíró munkatárs. 

 
Kiss Lajos képviselı, mint iskolaigazgató elmondja, hogy az általános iskola 2010. november 
19-én 17.00 órakor tarja a jótékonysági estjét, melyre szeretettel várnak minden érdeklıdıt. 
Az est bevételébıl az iskola valamennyi diákjának szerveznek kirándulást. Fıleg olyan hely a 
kirándulás célpontja, ahová a szülı anyagi vagy egyéb okok miatt nem viszi el a gyermekét. 
Elmondja, hogy a költségvetés tárgyalása során szeretne beszélgetést folytatni az oktatási 
társulás jövıjérıl. Kéri a képviselık támogatását annak ellenére, hogy a társulásban részt 
vevı önkormányzatok részérıl vannak tartozások. Mégis úgy érzi, hogy nem az a legjobb 
megoldás, ha a társulás megszőnik. Elıadja, hogy az iskolában valóban történt győjtés a 
vörösiszap katasztrófa áldozatainak megsegítésére, melyet elküldtek az érintett településre. 
Több ottani lakos azt nyilatkozta, hogy nincs szándéka a régi lakásába visszaköltözni, sıt még 
a települést is elhagynák, ha más vidéken lenne munkalehetıség. Ezen felbuzdulva és több 
pedagógussal egyeztetve felkereste a helyi Termelıszövetkezet vezetıjét, aki azt nyilatkozta, 
hogy vannak lehetıségek. A községben több eladó ingatlan is van és amennyiben a helyzet 
úgy hozza, javasolja felajánlani nekik a Szentistvánon való letelepedést. 
 
Ördög Jakab képviselı Kampel Lászlóné képviselınek elmondja, hogy az útkeresztezıdésben 
lévı gázszagló a Közútkezelı Kht. kezelése alá tartozik. Amíg az út aszfaltozása meg nem 
történik, száraz betonnal szükségesnek látja javítani. Észrevette maga is, hogy megsüllyedt a 
Felszabadulás utca egy részén az úttest. Az önkormányzati út és a jövıben foglalkozni kell 
vele. Az ott lakók figyelmét is fel kell hívni a kapubejárók kijavítására, hogy az útpadkán ne 
álljon meg a víz. Nincs tudomása arról, hogy ebben a hónapban a lakosság részére nem készül 
vízdíj számla. 
 
Tóth Imréné dr. jegyzı tájékoztatja a jelenlévıket, hogy az önkormányzat kapott a vízszámlák 
mellé tájékoztatást, amelyben leírják, hogy ezentúl kéthavonta lesz a vízórák leolvasása és 
havonta átalány díjat kell a közületeknek fizetni. Utaltak a magánszemélyek számlázásának 
módosulására is, de pontos információ még nincs, csak annyi hogy november hónapban a 
lakosság részére nem számláznak. 
 
Válaszadás 
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Koncz József polgármester megköszöni Kampel Lászlóné képviselınek az ünnepségekre tett 
pozitív észrevételét. A járda és egyéb mőszaki  kérdésének megoldására az idıjárás 
függvényében a késıbbiekben fog sor kerülni. Egyetért a javításokkal, mert mindenki elıtt 
ismeretes, hogy a falu egész területén nagyon rossz a járdák minısége. Van erre javaslata, 
melyet a ciklusprogram elkészítésénél fog a képviselık figyelmébe ajánlani. Aranyosi Imre 
képviselı honlapra tett észrevételével egyetért és a szükséges intézkedést megteszi. A 
pályázatokkal kapcsolatban tájékoztatja a jelenlévıket, hogy jelenleg a közvilágítás és 
buszvárók felújítására beadott pályázatok elbírálása folyik. Az eredeti szerzıdésben 2010. 
november 30. napja volt a befejezés határideje, ez nem valósulhat meg, hiszen kötelezı 
várakozási idıszakok vannak. A határidı 2011. augusztus 30. napjára lett módosítva. Másik 
pozitívum, hogy az ún TIOP-os pályázat is nyert, ennek keretében az iskolában interaktív 
táblák lesznek elhelyezve, amely az oktatást modernizálni fogja. Elmondja, hogy a 
falumegújításra és a tájház felújítására beadott pályázatokat is befogadták, ezeknek még nincs 
eredménye. Dobóné Koncz Judit képviselı kérdésére elmondja, hogy pályázatíró cégek 
folyamatosan ajánlják magukat, akik közül már többet meg is hallgatott. A szemétszállítással 
kapcsolatban tájékoztatja a képviselıket, hogy a napokban érkezett meg a Remondis Kft. 
levele a következı év díjaival kapcsolatban. Sajnos nagy mértékő – több mint 100,- 
Ft/szállítás – emelésrıl tájékoztatják az önkormányzatot. Az oktatási társulással kapcsolatban 
az a véleménye, hogy a gyermeklétszámok fogják behatárolni a jövıt. 
 
Mivel több kérdés, hozzászólás nem érkezett a képviselı-testület zárt ülésen folytatta 
munkáját. 
 

kmf. 
 
 

Tóth Imréné dr.       Koncz József 
jegyzı        polgármester 

 
 
 

Kampel Lászlóné   Kiss Lajos 
jegyzıkönyv hitelesítık 


